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Årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) 2024 
Enligt föreskrifter om systematiskt arbetsmiljöarbete (AFS 2023:1) ska arbetsgivaren göra en 
uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet en gång per år. Syftet med uppföljningen är att 
årligen följa upp det som fungerar bra och det som kan förbättras. Malmö stad har en 
kommungemensam modell för uppföljningen som involverar alla arbetsställen, alla chefsnivåer 
och hela samverkanssystemet. En sammanfattning har gjorts på förvaltningsövergripande nivå 
och i skyddskommittén utifrån Malmö stads uppföljningsmodell. Sammanfattningen lämnas till 
stadskontoret som sammanställer och redovisar resultatet för staden i personalredovisningen. 
Utifrån skyddskommitténs dialog om uppföljningen har ett antal utvecklingsområden kunnat 
identifieras på förvaltningsnivå: 

• Uppföljning av riskbedömningar och handlingsplaner. För att säkerställa att 
åtgärderna genomförts och fått önskat resultat, behöver vi förbättra vår uppföljning av 
riskbedömningar och handlingsplaner.   

• Lokala skyddsombud i alla verksamheter. De flesta av våra verksamheter har lokala 
skyddsombud, men några få saknar fortfarande detta. 

• Utveckla samarbetet mellan enheter. Genom samarbete mellan enheter kan vi 
utveckla arbetssätt och minska dubbelarbete vilket leder till bättre resursanvändning.  

• Tydliggöra roller och ansvar. Det behöver vara tydligt vad som ingår i yrkesrollen. Vi 
har en kommande befattningsöversyn som kommer hjälpa till att tydliggöra detta.  

• Jämnare arbetsbelastning. Eftersom arbetsbelastningen är hög under vissa delar av 
året, behöver vi undersöka om vi kan arbeta på annat sätt för att få en jämnare 
arbetsbelastning året runt.  

 

Vad fungerar bra på förvaltningen? 

• Regelbundna samverkansmöten och APT. 
• Rutiner för det systematiska arbetsmiljöarbetet finns och följs.  
• Utbildningar inom arbetsmiljöområdet. 
• Risk- och riskbedömningar genomförs. 
• Sociala aktiviteter. 
• Rapportering av arbetsskador och tillbud. 
• Introduktion av nyanställda. 

 

Hur har arbetet med att genomföra den årliga uppföljningen av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet fungerat på förvaltningen? 

• Uppföljningen visar på att förvaltningen upplever att arbetet med att genomföra den 
årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet fungerat bra. Det uppskattas 
att APT-materialet har paketerats då det tidigare var mer omfattande. Dialogerna på de 
olika nivåerna upplevs som givande och har bidragit till att skapa ett lärande om den 
gemensamma arbetsmiljön samt ansvarsfördelningen.  
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Har vi fått syn på något i systemet för SAM i Malmö stad som behöver utvecklas 
(kommunövergripande rutiner, stöd, verktyg, processer)?  

• Systemstöd för årlig uppföljning av SAM. 
• Enklare systemstöd för rapportering av tillbud och arbetsskador och där det också går att 

enkelt kategorisera dessa för att kunna arbeta mer systematiskt och proaktivt.  


